
1.	 The patient should not wear clothing that is too tight, or accessories such as a watch, jewellery etc. on 
AV gistula or AV graft hand

2.	 Keep hand elevated on the pillow after operation, and report any discharge

3.	 Avoid carrying heavy things on the AV fistula/AV graft hand

4.	 Do not sleep on the fistula hand or arm

5.	 Avoid doing procedures such as blood collection, blood pressure monitoring or IV cannulation on AV 
fistulagGraft hand

6.	 The patient should learn how to palpate the access site to assess for changes. The patient should go 
to the hospital immediately if any changes are noted

7.	 Observe the site for any bleeding and apply pressure bandage on the cannulation site if required

8.	 Observe for signs of haematoma and apply slight cold compress on the access site area

9.	 You may remove the pressure dressing after eight hours of dialysis treatment

10.	Maintain proper hand hygiene, especially when handling the access site

For any questions, please contact the Dialysis Unit – 800-KIDNEY

AV FISTULA  
HOME CARE



يجب ألا يرتدي المريض ملابس ضيقة للغاية ، أو إكسسوارات مثل الساعة ، والمجوهرات وما إلى ذلك على اليد ذو الجسر 
الشرياني الوريدي أو التطعيم الشرياني الوريدي

ابق يدك مرفوعة على الوسادة بعد العملية ، وأبلغ عن أي إفرازات

تجنب حمل أشياء ثقيلة على يد الناسور الشرياني الوريدي / التطعيم الشرياني الوريدي

لا تنم على اليد أو الذراع دو الناسور 

تجنب القيام بإجراءات مثل سحب الدم ، ومراقبة ضغط الدم أو إدخال القنية الوريدية على اليد دو الناسور الشرياني الوريدي

يجب أن يتعلم المريض كيفية جس مكان الناسور لتقييم التغييرات. يجب على المريض الذهاب إلى المستشفى على الفور 
في حالة ملاحظة أي تغييرات

راقب الموقع بحثًا عن أي نزيف وقم بتطبيق ضمادة الضغط على موقع إدخال القنية إذا لزم الأمر

انتبه لعلامات الورم الدموي واستخدم ضغطًا خفيفًا باردًا على مكان الناسور

يمكنك إزالة الضمادة الضاغطة بعد ثماني ساعات من علاج غسيل الكلى

حافظ على نظافة اليدين ، خاصة عند التعامل مع مكان الناسور

800-KIDNEY - لأية أسئلة يرجى الاتصال بوحدة غسيل الكلى

النواسير الشريانية الوريدية
الرعاية المنزلية
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